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در حالــی که کهگیلویه و بویراحمد تنــش آبی را بر گرده 
شــهرها و روســتاهایش حس می کند، پروژه تصفیه خانه 
اضطراری آب یاســوج پس از شش سال در میان وعده های 
تهی مدیران آب به فرجام نرســیده اســت.به گزارش مهر، 
کهگیلویه و بویراحمد سرزمین آب ها و آبشارهاست که هر 
نقطــه آن را بنگریم، زلال آب، دشــت ها و جنگل هایش را 
بی هیچ منتی پر رونق از سرسبزی کرده، اما مردمانش در 
سایه بی تدبیری ها و ضعف زیرساختی تنش آبی را هر روز 

سخت تر از گذشته حس می کنند.
۳٠ بهمــن ماه ۱۳۹۵ بــود که معاونت مهندســی آبفای 
کهگیلویــه و بویراحمــد از آغــاز مطالعــات تصفیه خانه 
اضطراری آب در یاســوج خبر داد.مسعود مرادیان با اشاره 
به اینکه حدود ۹۲ درصد آب شــرب مورد نیاز شهروندان 
یاسوج و مادوان از طریق چاه و منابع آب زیر زمینی تأمین 
می شود، افزود: در همین راستا شرکت آب و فاضلاب استان 
قرار اســت تصفیه خانه اضطراری آب را در شــهر یاسوج و 
با ظرفیت رودخانه بشــار ایجاد کند.بنــا بر این گزارش، با 
انجام مطالعات، یکســال بعد و در تاریخ ۱۳ اردیبهشت ماه 
۱۳۹۶ با حضور چیــت چیان وزیر وقت نیرو، کلنگ پروژه 
تصفیه خانه اضطراری آب یاسوج بر زمین زده شد.کلنگی 
که با توجه به نام اضطرار بر تأمین آب یک شهر، هیچکس 
گمانش را نمی برد که به یک حرکت کند و پروژه فرسایشی 

تبدیل شود.
بر اســاس زمان بندی یکســاله افتتاح، در فاز اول پروژه، 
۲٠٠ لیتــر بر ثانیه و در فاز نهایی ۳٠٠ لیتر بر ثانیه آب از 
رودخانه بشار با تصفیه مدرن وارد شبکه توزیع شهر یاسوج 
می شد.با گذشت زمان و علیرغم وعده های مدیران مختلف 
آبفای اســتان، این پروژه هیچگاه رنگ افتتاح به خود ندید 
تا میلیاردها تومان هزینه در قالب طرحی میان مدت برای 
تأمین آب شــرب بخشی از شهر دچار تنش آبی یاسوج به 
فرجامی نرســد.طی ســال ۹۶ تاکنون، بر اساس مستندات 

خبری منتشر شده در رسانه ها، هر مدیر با تبلیغات خبری 
از افتتاح پروژه در ســه ماه و ۱٠ ماه آینده خبر می داد، اما 
سال هاست که این پروژه در سایه بی توجهی متولیان به امر 

تأمین آب شرب مردم، افتتاح نشده است.
در حال حاضر شهر یاسوج که نام پایتخت طبیعت ایران را 
به خود می بیند، دچار تنش آبی شــده و بسیاری از مناطق 
آن تنها ۱۲ ســاعت در طول شــبانه روز آب شرب دارند.
شــهری که بشــار را از دل خود راهی سرزمین های پایین 
دســت می کند، خود اندر خم کوچه تشــنگی با تنش آبی 
دســت و پنجه نرم کرده تا مشــخص شــود عزم راسخی 
توسط متولیان برای وارد مدار سازی تصفیه خانه این شهر 

وجود ندارد.همچنین تغییرات اقلیمی با چاشنی کمبودهای 
زیرســاختی این ســرزمین پر آب را با تنش آبی رو به رو 
کرده اســت تا چاه ها آب شهر یاسوج نیز کفگیرشان به ته 

دیگ بخورد.
اســتانی که قریب به ۱٠ درصد روان آب های ایران پهناور 
را از دل خود عبور می دهد، چرخه توســعه آن برنامه ریزی 
مناسبی برای عبور از ضعف ها نداشته است.تیرماه ۱۴٠۱، 
مدیرعامل شــرکت آب و فاضــلاب کهگیلویه و بویراحمد 
گفت: تصفیه خانه آب یاسوج با ۸۵ درصد پیشرفت فیزیکی 
در مراحل پایانی عملیات ســاخت قرار دارد.اسفندیار برخه 
با بیان این که با بهره بــرداری از تصفیه خانه جدید آب در 

یاســوج ۲٠٠ لیتر بر ثانیه به ظرفیت تأمین آب این شهر 
اضافه می شــود، گفت: این طرح در مراحل پایانی است و با 
خرید لوله های آن وارد مدار بهره برداری می شود.مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب استان با اشاره به اینکه تصفیه خانه 
آب یاسوج تنها از آبفای کشور اعتبار دریافت می کند، ادامه 
داد: علاوه بر تقویت فشــار آب شهر یاســوج، مشکل آب 

شهرک های ولایت و الغدیر به طور کامل رفع می شود.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقــه ای اســتان کهگیلویه و 
بویراحمد گفت: ۳۵٠٠ حلقه چاه آب در استان وجود دارد.

آرش مصلح با اشاره به شرایط تنش آبی، افزود: خشکسالی 
امسال در بخش آب شرب شهرها و روستاها و عشایر استان 
تأثیر خود را دارد و باید مدیریت مناسبی اجرایی شود.وی 
تصریح کــرد: در حال حاضر قریب به ۲۶٠ روســتای این 
اســتان با تنش آبی مواجه است.مصلح با اشاره به برداشت 
آب در اســتان، تصریح کرد: پنج هزار مجوز برداشــت آب 
از منابع آب های ســطحی شامل چشمه ها و رودخانه ها، ۹ 
شبکه آبیاری زهکشــی، پنج نیروگاه برق آبی و دو سد در 

حال بهره برداری داریم.
مدیرعامل آب منطقه ای استان با اشاره به تبعات خشکسالی 
امسال تصریح کرد: خشکسالی امسال بر روی سه منبع آب 
شرب، صنعت و کشاورزی استان اثرگذار خواهد بود.وی با 
بیان اینکه منابع آب استان در حال افُت و پایین رفتن است، 
خاطرنشان کرد: برخی از ایستگاه های پمپاژ کشاورزی آب 
منطقه ای و جهاد کشــاورزی بدون توجیه اقتصادی و سود 
دهی در اختیار کشاورزان است که باید در این زمینه چاره 

اندیشی شود.
به گــزارش خبرنگار مهر، علیرغم وضعیت نامطلوب تأمین 
آب پایــدار در یاســوج، پروژه تصفیه خانــه اضطراری آب 
یاســوج همچنان تا مدار افتتاح فاصله داشته و قطعی آب 
در حوالی سرزمین رودخانه ها، مطمئن تر از وعده مسئولان 

پایدار است.

وعده مدیران شش ساله شد

تصفیه خانه اضطراری آب یاسوج فرجام نداشت
دیدگاه شهرداری سنندج در اجرای پروژه ها

 تولید ثروت است
گروه شهرستانها- سوما صالح نیا:  شهردار سنندج گفت: دیدگاه شهرداری 
ســنندج در اجرای پروژه ها توجه به مولفه مهم سرمایه گذاری و تولید ثروت 
است. سیدانور رشیدی در دیدار اعضای شورای شهر سنندج با معاون هماهنگی 
امور اقتصادی استاندار کردستان اظهار کرد: با توجه به اهمیت سرمایه گذاری 
در توسعه شهر، پروژه پارک نیشتمان به مساحت ۲٠ هکتار به مدت ۲٠ سال از 
منابع طبیعی احاله مدیریت شده و فراخوان برای انجام کار مطالعاتی آن انجام 
شده است.وی خاطرنشان کرد: مشــاور این پروژه انتخاب شده و بعد از انجام 
کار مطالعاتی، بســته ســرمایه گذاری آن آماده و فراخوان انتخاب سرمایه گذار 

منتشر می شود.
شــهردار ســنندج گفت: پارک معلم نیز بــا مالکیت شــهرداری دیگر مورد 
سرمایه گذاری اســت که در مســاحت ۳.۳ دهم هکتار در ورودی سنندج به 
سمت سقز واقع اســت که مشاور پروژه مشخص شده و قرارداد آن نیز منعقد 
شــده است.رشــیدی با بیان اینکه کار مطالعاتی این پــروژه همزمان با پروژه 
نیشتمان انجام می شود، گفت: با اجرای این پروژه ضمن حفظ و ارتقای سرانه 
فضای سبز شهر سنندج، رویکرد سرمایهگذاری دنبال می شود.شهردار سنندج 
افزود: دیدگاه ما در اجرای پروژههای شــهری، تولید ثروت است، موضوعی که 
در گذشــته کمتر به آن توجه شده است.رشــیدی با اشاره به اجرای ۲ پروژه 
پارک آشتی و دگران بدون توجه به مولفه مهم سرمایه گذاری و تولید ثروت در 
آنها، گفت: در اجرای این دو پروژه ارائه خدمات به مردم و همچنین ثروتآفرینی 
دیده نشــده است.وی افزود: فضاهای بکر و ناب خاصی برای سرمایهگذاری در 
سنندج وجود دارد که احصا شده و امیدواریم با دعوت از سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی بســتر اجرای پروژه های مهم با محور ثروت آفرینی فراهم شــود.وی 
اظهار کرد: معاون امور اقتصادی استاندار کردستان با توجه به گستره ارتباطات 
و جایگاهش، نقش مهمی در جذب ســرمایه گذاران خارجی و داخلی خاص تا 
ســرمایه گذارانی از اقلیم کردستان عراق برای انجام کارهای ناب و ماندگار در 
مرکز استان دارد.شهردار سنندج در پایان سخنانش بار دیگر اذعان کرد: دیدگاه 
ما در اجرای پروژه های ســرمایه گذاری و عمران شهری در سنندج، اشتغالزایی 
و درآمد پایدار است و شهرداری سنندج به عنوان ویترین نظام با تمام قدرت و 

توان در کنار شورای شهر آماده ارائه بسته های سرمایه گذاری است.

۲۷ کشور مطرح و بزرگ دنیا 
مقصد صادرات فرش ماشینی کاشان

فرماندار ویژه کاشان از اشتغال بیش از ۵٠ هزار نفر در صنعت فرش ماشینی و 
صنایع وابســته به آن در منطقه خبر داد و گفت:۲۷ کشور مطرح و بزرگ دنیا 
مقصد صادرات فرش ماشــینی کاشان است.به گزارش خبرنگار ایلنا از کاشان، 
محمدشریف زارعی با اشاره به ۶٠ غرفه منطقه کاشان در نمایشگاه فرش تهران 
اظهار داشــت: حضور بی نظیر تولیدکنندگان و صاحبان صنایع فرش ماشینی 
با طرح های جدید و به روز در نمایشــگاه باعث افتخاراست و از طرفی ضرورت 
حمایت از آنان را دو چندان می کند.وی ظرفیت اسمی تولید فرش ماشینی در 
کشــور را طی یکسال۱۱٠ میلیون متر مربع اعلام و تاکید کرد: خوشبختانه با 
ســرمایه گذاری مطلوب و حمایت های مناســبی که از این صنعت در منطقه 
کاشــان صورت گرفت ،ســهم این منطقه از این میزان ۷٠ میلیون متر مربع 
است.فرماندار کاشان با بیان اینکه در حال حاضر ۲٠ درصد از مازاد تولید فرش 
ماشــینی  به ۲۷ کشور دنیا صادر می شــود که در صورت فراهم شدن  شرایط 
مورد نیاز این حجم از صادرات تا ۵٠درصد افزایش می یابد خاطرنشــان کرد: 
پیش بینی شده منطقه کاشان می تواند در آینده میزان صادرات فرش ماشینی 
خــود را از ۳٠٠ میلیون دلار کنونی به یک میلیــارد دلار ارتقا دهد که یقینا 

می تواند  منبع ارزی خوبی برای کشور باشد.

بروجرد بیش از ۲۷۰ هکتار بافت تاریخی دارد
مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی لرستان گفت: بروجرد 
بیــش از ۲۷٠ هکتار بافت تاریخی دارد.عطا حســن پور، از بازدید دکتر فاطمه 
مقصودی نماینده مردم بروجرد در مجلس شــورای اســلامی از بافت تاریخی 
این شهرســتان خبر داد.وی اظهار کرد: با حضور دکتر مقصودی نماینده مردم 
بروجرد و اشــترینان در مجلس شورای اسلامی از روند مرمت بافت تاریخی در 
این شــهر بازدید به عمل آمد و همچنین بازدید از مرمت مقبره محمد ابراهیم 
مجتهد و مدرســه حجتیه از دیگر برنامه های امروز بود.حســن پور با اشاره به 
وجود بیش از ۲۷٠ هکتار بافت تاریخی در شــهر بروجرد، عنوان کرد:  در این 
بازدید همچنین مســائل و مشــکلات بافت تاریخی بروجرد مورد بررسی قرار 
گرفت.مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی لرستان بیان کرد: 
ابنیه و خصوصاً خانه های تاریخی بروجرد فرصتی برای توســعه گردشگری در 
لرســتان هســتند لذا توجه به این قبیل ظرفیت های تاریخی و گردشگری در 

دستور کار اداره کل است.

اخبار کوتاه

نماینده عالی دولت در اســتان تالاب انزلی را 
شناســنامه گیلان دانســت و گفت: رسوبات 
تالاب با بهره گیری از نگاه علمی و فناوری دانش 
بنیان تخلیه می شــود.به گزارش ایلنا از رشت، 
اسدالله عباسی در جلســه کارگروه مدیریت و 
احیای تالاب انزلی که با حضور  سلاجقه معاون 
رئیس جمهــوری و رئیس ســازمان حفاظت 
محیط زیست کشور در حاشیه این تالاب برگزار 
شد، با بیان اینکه تالاب انزلی در سال های اخیر 
با آســیب های جدی مواجه شده است، اظهار 
کرد: مــا میراث دار نگاه های غیرکارشناســی 
پیشینیان هستیم که موجب شده تالاب انزلی 
ب طوری خشک شود که حتی آبراهه ای هم 
وجود نداشته باشد.وی با اشاره به اینکه تالاب 
انزلی شناسنامه گیلان است و اگر از بین برود 
مواهب طبیعی استان از بین می رود، افزود: به 
نحوی گلوی تالاب انزلی فشرده شده که برای 

حل مشکل آن نیاز به کار جهادی دارد.
 نماینده عالی دولــت در گیلان با بیان اینکه 
برخی بی رحمانه محیط زیست را مورد تاخت 
و تــاز قرار دادیم، اضافه کرد: ســازمان بنادر و 
دریانوردی بر اساس کدام شاخصه موج شکن 
را احداث کرده و این اجازه چگونه صادر شــده 
اســت.وی تصریح کرد: تالاب انزلــی با ورود 
موج های خــزر زنده بود و آب های ســالمی از 

رودخانه ها به این تالاب وارد می شد اما اکنون 
با ورود رســوبات و عقب نشــینی دریا امکان 
ورود آب به تالاب انزلی گرفته شــده است لذا 
ما با تشــکیل قرارگاه جهادی احیای تالاب را 
در دســتور کار خود قرار داده ایم.وی گفت: با 
محوریت اســتانداری می تــوان از همه عوامل 
استان برای حفظ محیط زیست استفاده کرد و 
در این مسیر مدیران باید با جدیت و به صورت 
جهادی عمل کنند.استاندار گیلان خاطرنشان 
کرد: بــرای رفع مشــکلات تــالاب انزلی به 
نمایندگی از رئیس جمهوری و سازمان محیط 
زیست کشــور شخصاً به صورت مستمر پایکار 

هستم تا این معضل را مرتفع کنیم.
 وی تصریح کرد: محیط زیست بدون اغماض 
با همه کســانی که به تالاب دســت درازی و 
فاضلاب خود را در تالاب  رها می کنند برخورد 
قانونی می کند و به دستگاه قضا معرفی خواهند 
شــد چراکه زندگــی و حیات ما وابســته به 
تالاب اســت. نماینده عالی دولت در گیلان با 
بیان اینکه به کســانی که به سفره مردم رحم 
نمی کنند رحم نخواهیم کرد، گفت: در مرحله 
نخست باید حریم تالاب و حقوق مکتسبه افراد 
تعیین شــود و نباید فرصت را از دست داد.وی 
تصریح کرد: باید با نگاه علمی و دانش بنیان این 
کار انجام شــود و به شکلی تالاب را از رسوب 

خالی کنیم.وی خاطر نشــان کرد: برای سنبل 
آبی ۱۵ میلیارد اعتبار درنظر گرفته شــد که 
۵ میلیارد آن را در مرحله نخســت اختصاص 
یافت.اســتاندار گیلان اظهار کرد: باید با نگاه 
جهادی به معضل تالاب انزلی نگاه شــود و اگر 
مثل گذشته کار کنیم بر اثر انباشت رسوبات، 
تالاب انزلی به سرنوشت سراوان دچار می شود.
وی گفــت: در خصــوص تالاب انزلــی اگر به 
صورت هماهنگ و منسجم حرکت کنیم جلوی 
تهدیدات گرفته می شود و فرصتی برای تالاب 

انزلی ایجاد خواهد شد.
تالاب انزلی نیازمند دیپلماسی آب

سرپرســت معاونــت محیط زیســت دریایی 
گفت: ســالانه ۳۸٠ هــزار مترمکعب فاضلاب 
از شــهرهای مجاور وارد تالاب می شود و ۸٠٠ 
هزار مترمکعب رسوب به دلیل عدم آبخیزداری 
اتفاق می افتد؛ همچنین ورود کودها و ســموم 
کشاورزی را به تالاب داریم.مجتبی ذوالجودی  
در جلسه کارگروه مدیریت و احیای تالاب انزلی 
که در حاشیه این تالاب برگزار شد اظهار کرد: 
تــالاب انزلی یکی از بهترین اکوسیســتم های 
کشور است که متاسفانه با فعالیت های انسانی 
در فهرست مونترو )تالاب های در معرض خطر( 
قرار گرفته اســت.وی با اشــاره به چالش های 
مختلفی که تالاب بین المللی انزلی با آن مواجه 

اســت، افزود: یکی از این چالش ها کاهش تراز 
آب دریای خزر اســت که به کشور ما و روسیه 
و کشــورهای شــمالی بازمی گردد.سرپرست 
معاونت محیط زیســت دریایــی و تالاب های 
ســازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه 
نیازمند دیپلماســی آب قوی هستیم، تصریح 
کرد: ســالانه ۳۸٠ هزار مترمکعب فاضلاب از 
شــهرهای مجاور وارد تالاب می شــود و ۸٠٠ 
هزار مترمکعب رسوب به دلیل عدم آبخیزداری 
اتفاق می افتد؛ همچنین ورود کودها و ســموم 

کشاورزی را به تالاب داریم.
ذوالجودی با اشــاره به چالش حق آبه تالاب، 

عنــوان کرد: مصوبــه احیای تــالاب انزلی در 
برنامه هفت ســاله ســازمان حفاظت محیط 
زیست شــامل ۱۷ پروژه است که باید اجرایی 
شــود.وی با اشاره به پیشــرفت ۳٠ درصدی 
پروژه های مذکور در حوزه احیای تالاب انزلی، 
گفت: تکالیف و اعتبارات کلیه دستگاه به ویژه 
در حــوزه آبخیزداری کــه در حوضه تالاب با 
چالش جدی مواجه هستیم نیز مشخص شده 
است.سرپرست معاونت محیط زیست دریایی 
همچنیــن بر لزوم تکمیل پــروژه جمع آوری 
فاضلاب های ســه شهر رشــت، صومعه سرا و 

فومن نیز تاکید کرد.

به گفته رئیس موسسه تحقیقات فنی مهندسی کشاورزی 
ایران، از ۶٠۹ دشت کشــاورزی ایران، وضعیت ۴۱٠ مورد 
از آنها بحرانی است.حســین دهقانی ســانیج در افتتاحیه 
چهاردهمین کنگره ملی مهندســی مکانیک بیوسیستم و 
مکانیزاسیون ایران به میزبانی دانشگاه رازی کرمانشاه، اظهار 
کرد: برای اینکه بخش کشاورزی حرکت کند، باید شناخت 
خود را نســبت به محیط مان افزایش دهیــم، درحالیکه 
اکنون این شناخت خوب نیست.وی با بیان اینکه موسسه 
تحقیقات فنی مهندســی کشاورزی ایران به منظور تحقق 
این هدف پژوهش هایی را در دستورکار قرار می دهد، عنوان 
کرد: طبق پژوهش هایی که سال ۱۴٠٠ صورت گرفته، در 
کشــور حدود ۶٠۹ دشت کشاورزی داریم که از این تعداد 
۴۱٠ دشــت شرایط بحرانی دارند.رئیس موسسه تحقیقات 
فنی و مهندسی کشــاورزی ایران اظهار کرد: این اطلاعات 

به ما می گوید که اگر بخواهیم در حوزه کشاورزی اقدامی را 
انجام دهیم، باید مواظب دشــت های کشاورزی مان باشیم، 

چراکه بخش قابل توجهی از آنها شرایط مساعدی ندارند.
وی با تاکید بر لزوم افزایش بهره وری در حوزه کشــاورزی، 
ادامه داد: طبق پژوهش های انجام شــده، در ســالهایی که 
شرایط اقلیمی کشــور بد بوده تا حدود ۳٠ درصد به لحاظ 
انرژی و پروتئین به خارج از کشــور وابسته می شویم و این 
آمارها می گوید که باید در حوزه کشــاورزی روی افزایش 
بهره وری تمرکز کنیم تا وضعیت مان از این بدتر نشود و از 
طرفی به سمت بهبود برویم.دهقانی سانیج در ادامه متوسط 
سرانه زمین قابل کشت در کشورمان را ٠.۱۸۸ هکتار اعلام 
کرد و گفت: حدود  ۵٠ درصد از اراضی کشاورزی کشور هم 
زیر دو هکتار هستند و ۲۷ درصد هم زیر پنج هکتار هستند 
که این نشــان می دهد اراضی کشاورزی ما در مقیاس های 

کوچکی قرار دارند که این مســئله بــالا بردن بهره وری از 
آنها را سخت می کند.وی اضافه کرد: اراضی خرد و کوچک، 
در دســترس نبودن ماشــین آلات مناسب، توان اقتصادی 
ناکافی و توان فنی ناکافی باعث شکل گیری کشاورزی کم 

برخوردار در برخی از مناطق کشور شده است.
به گزارش ایســنا، دکتر محمد نبی احمدی رئیس دانشگاه 
رازی کرمانشــاه، از دیگر ســخنرانان این مراسم بود که با 
بیان اینکه آموزش ها در دانشگاه ها و جامعه هدفمند نیست، 
اظهارکرد: در این آموزش ها، مهارت افزایی را بصورت جدی 
ندیده ایم.وی ادامــه داد: در حال حاضر تعداد زیادی فارغ 
التحصیــل مرتبط با صنایع اســتان را  داریم، اما صنایع ما 
زیر بار آنها نمی روند، چراکه آنها تنها این رشــته را آموخته 
ولی بصورت عملی آن را یاد نگرفته اند.رئیس دانشگاه رازی 
کرمانشــاه یادآورشد: متاســفانه ما مهارت افزایی درحین 

تحصیــل را برای دانشــجویان لحاظ نکــرده ایم و همین 
مسئله باعث می شود که اشتغالزایی پس از تحصیل صورت 
نگیرد.وی یادآورشــد: صنایع ما کســانی را می خواهند که 
آچار بدســت و کار بلد باشند، اما فارغ التحصیلان اینگونه 
نیستند و این وضعیت در همه حوزه ها و از جمله در حوزه 
کشاورزی وجود دارد.احمدی متذکر شد: علیرغم اینکه به 
کم کاری آموزش عالی در رابطه با پرورش نیروهای کاربلد 
اذعان داریم، اما در حوزه کشــاورزی مشکلات دیگری هم 
در کرمانشاه وجود دارد.وی با بیان اینکه در این حوزه تنها 
به عبور کشــاورزی از حالت سنتی به مدرنیزه و هوشمند 
شدن توجه شــده، عنوان کرد: این درحالی است که اصل 
و اساس مســئله، بهره وری در صنایع تبدیلی است که ما 
بــه صورت جدی به آن توجه نکرده ایم که باید مورد توجه 

جدی قرار گیرد.

هیج مــوردی از آنفلوانزای فوق حاد پرندگان در کشــور 
مشاهده نشده است. 

دکتر قاســم رضائیان زاده معاون بهداشــتی و پیشگیری 
سازمان دامپزشــکی کشور، در قائم شــهر گفت: کنترل 
بیماری آنفلوانزای فوق حاد پرندگان یکی از اقدامات مهم 
این ســازمان بود و با مقابله اصولی علیه این بیماری، هیج 
موردی از آنفلوانزای فوق حاد پرندگان در کشــور مشاهده 

نشده است.

او افزود: همه منابع تولید و عرضه گوشــت مرغ در کشور 
اکنون عاری از آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان هستند. 

دکتر رضائیــان زاده ادامه داد: واکسیناســیون و مراقبت 
از جوجه ها و مرغ های گوشــتی از اقدامات ســازمان نظام 
پزشــکی اســت و برای ۱۱٠ تا ۱۲٠ میلیون قطعه جوجه 

از مراحل تولید تا کشتار و توزیع، مراقبت های بهداشتی و 
نظارتی اعمال می شود.

معاون بهداشــتی و پیشگیری ســازمان دامپزشکی کشور 
بیماری تب برفکی را نیز از دیگر بیماری های شایع دامی نام 
برد و گفت:۶۴ میلیون دام سبک و سنگین درکشور علیه 

این بیماری واکسینه شدند.
دکتر قاسم رضائیان زاده با بیان اینکه بیش از ۸٠ میلیون 
راس دام در کشور تاکنون بر علیه طاعون نشخوارکنندگان 
کوچک واکســینه شــده اند، ادامه داد: برنامه ریشه کنی 
بیمــاری دامی طاعــون نشــخوارکنندگان در ســازمان 
دامپزشــکی تدوین شده اســت و این بیماری با همکاری 
کشــور های منطقه تا ســال ۲٠۳٠ در کشــور ریشه کن 

می شود.

مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت 
محیط زیســت ضمن بیان اینکه دریاچه ارومیه به صورت 
کامل خشــک نشــده اســت،گفت: در صورت عدم تامین 
حق آبــه مورد نیاز دریاچه باتوجه بــه تاخیر در بارش های 
پاییزی و تبخیر بالا، دریاچه به صورت کامل خشک خواهد 
شد.به گزارش ایسنا، درپی منتشر شدن اخباری در فضای 
مجازی درباره خشــک شــدن کامل دریاچــه ارومیه آرزو 
اشــرفی زاده - مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب ها در 
ســازمان حفاظت محیط زیست - در گفت و گو با ایسنا، با 
تکذیب این خبر اظهار کرد: دریاچه ارومیه هنوز به صورت 
کامل خشک نشــده اما تقریبا دو قسمت شمالی و جنوبی 
آن از هم جدا شده و حدودا ۱٠٠٠ کیلومتر مربع از دریاچه 
باقی مانده اســت.وی افزود: براســاس آخرین اطلاع رسانی 
از وضعیــت دریاچــه ارومیه از دفتر مطالعــات پایه منابع 
آب شــرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی، یکشنبه )۱۳ 
شــهریورماه( تراز سطح آب دریاچه ارومیه ۱۲۷٠.۱۹ متر، 
وســعت دریاچه ۱٠۱٠ کیلومتر مربع و حجم آب موجود 
۱.۳۹ میلیارد متر مکعب بوده این در حالیســت که در ۱۳ 
شــهریورماه سال گذشته تراز سطح آب دریاچه ٠.۵۳ متر، 

وســعت دریاچه ۱۲۵۱ کیلومتر مربع و حجم آب موجود 
۱.۵ میلیارد متر مکعب بیشــتر بود؛ به عبارتی در ســال 
۱۴٠٠، تــراز ســطح آب ۱۲۷٠.۷۲ متر، وســعت دریاچه 
۲۲۶۱ کیلومتــر مربع و حجم آب موجود در دریاچه ۲.۸۲ 
میلیارد متر مکعب گزارش شد.اشــرفی زاده درباره اقدامات 
لازم بــرای افزایش تراز دریاچه و اتصال جزایر جدا شــده 
در نیمه شــمالی و جنوبی دریاچه توضیح داد: یقینا تامین 
حق آبه زیست محیطی دریاچه نیاز است و در صورت عدم 
تامین آن، قاعدتا وضعیت بــا توجه به روند و میزان بالای 
تبخیر تا اواســط پاییز قطعا میزان بیشــتری تبخیر را نیز 
خواهیم داشت و سطح تراز دریاچه ارومیه به کمترین میزان 

خود در چندین سال اخیر می رسد. 
وی با اشاره به اظهارات وزارت نیرو در راستای تامین حق آبه 
دریاچه ارومیه گفت: در دو ساله گذشته باتوجه به اظهارات 
وزارت نیرو باید هر سال حدود ۱.۱ میلیارد مترمکعب آب 
وارد دریاچه می شد، در حالی که روند تبخیر بسیار بیشتر از 
این مقدار آب است. سازمان حفاظت محیط زیست میزان 
نیاز آب محیط زیســتی دریاچه را به وزارت نیرو به مقدار 
۳.۴ میلیــارد مترمکعب اعلام کرده بود که در صورت عدم 

تحقق این میزان حق آبه قاعدتا باتوجه به تبخیر بالایی که 
وجود دارد، قطع به یقین امیدی به احیای دریاچه نخواهد 
بود.اشرفی زاده در پاسخ به ســوال ایسنا که آیا باتوجه به 
وضعیت کنونی و تاخیر بارش پاییزی امکان خشــک شدن 
کامل دریاچه ارومیــه وجود دارد یا خیر؟ گفت: در صورت 
عدم تامین حق آبه و تحقق نیافتن برنامه های مصوب شده 
به صورت کامل، قطع به یقین دریاچه کاملا خشک می شود 
و امیدی به احیای آن نیســت اما در نقطه مقابل با تحقق 
برنامه ها و تامین حق آبه دریاچه به صورت کامل امیدواریم 
وضعیت بهتری را بــرای دریاچه ارومیه با افزایش بارش ها 

شاهد باشیم. 
وی افزود: مسلما بارش ها و تغییرات اقلیمی نیز تاثیر خود را 
بر دریاچه گذاشــته است اما جلوگیری از توسعه کشاورزی 
و انجام کشــاورزی پایدار در ســطح حوضه ارومیه، از راه 
حل های اصلی احیای دریاچه است همچنین جلوگیری از 
ساخت سدهای جدید در حوضه دریاچه و تداوم توقف های 
انجام شــده در این زمینه باید همچنان ادامه داشته باشد.
اشــرفی زاده درپی تصویر منتشر شــده در فضای مجازی 
درباره همســایگی دریاچه ارومیه و وان اما با دو سرنوشت 

متفــاوت اظهار کرد: وضعیت دریاچه وان به دو دلیل عمق 
بیشتر آن و مدیریت بهتر منابع آب و کشاورزی در حوضه 
نســبت به وضعیت دریاچه ارومیه بهتر اســت. در حوضه 
دریاچه ارومیه به دلیل برداشت های غیرمجاز از منابع آبی 
و توسعه بی رویه اراضی کشاورزی تامین حق آبه های زیست 

محیطی محقق نمی شود. 
مدیــر کل دفتر حفاظــت و احیای تالاب ها در ســازمان 
حفاظت محیط زیســت ادامه داد: وزارت نیرو طبق قانون 
مکلف بــه تامین نیاز آبی زیســت محیطی دریاچه ارومیه 
اســت اما به این دلایل همچنین کاهــش بارش ها حق آبه  
را به صــورت کامل تامین نکرده ست.اشــرفی زاده در پایان 
گفت: رســانه ها باید برای تامین حداکثری حق آبه دریاچه 
ارومیه از وزارت نیرو مطالبه گری کنند تا پیگیری ها صورت 
بگیرد و از مبادی پیش بینی شــده میزان ۳.۴ میلیارد متر 
مکعب حق آبه دریاچه ارومیه محقق شود.به گزارش ایسنا بر 
اساس اعلام شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی و آخرین 
تصاویر ماهواره ای در روز جمعه )۱۱ شهریورماه( مساحت 
پهنه آبی دریاچه ارومیه ۹۸٠ کیلومتر مربع برآورد شــده 

است.

استاندار گیلان:

تالاب انزلی طوری خشک شد که حتی آبراهه ای هم برای آن وجود ندارد

رئیس موسسه تحقیقات فنی مهندسی کشاورزی ایران:

41۰ دشت کشاورزی کشور شرایط بحرانی دارند

ایران عاری از آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان

مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست:

دریاچه ارومیه به طور کامل خشک نشده  است

آگهی تغییرات موسســه غیر تجاری اتحادیــه صنف طلا و جواهر 
فروش شهرســتان خمینی شهر به شناســه ملی ۱۴٠٠۷۴۶۸۵۶۵ و به 
شــماره ثبت ۳۴۵ به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی مورخ 
۱۳۹۹/۱۱/۱۸ و نامه ۱٠۴/۲۶/۲۴۷ مــورخ ۱۴٠۱/۱/۳۱ اداره صنعت و 
معدن خمینی شهر تصمیمات ذیل اتخاذ شد: به موضوع فعالیت موسسه. 
موارد ذیل الحاق گردید و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید: انجام 
وظایــف در حدود قانون و مقررات نظــام صنفی، حمایت و حفظ حقوق 
صنفی اعضا، ایجــاد و تحکیم اصول همکاری بیــن افراد صنفی، تلاش 
برای بهبود محیط کســب و کار، تعامل با دســتگاه های دولتی، نهادهای 
عمومی غیر دولتی و بخش خصوصی در راستای وظایف و اختیارات خود 
همچنین تلاش در راســتای ارتقا کیفی خدمات رســانی اعضا به مردم و 
اطلاع رسانی مناسب رســیدگی به شکایات دریافتی. اساسنامه جدید در 
۳٠ ماده تصویب و جایگزین اساســنامه قبلی گردید. فرشــاد زارعی به 
شــماره ملی ۵۱۱٠۶۸۹۷۵۱ به عنوان بــازرس اصلی و محمد صرامی به 
شــماره ملی ۱۱۳٠۲۴۷۴٠۶ بعنوان بازرس علی البدل برای مدت چهار 
ســال انتخاب گردید. اعضای هییت مدیره به شرح ذیل به مدت ۴ سال 
انتخاب گردیدند: پرویز اشــرفی به شماره ملی ۱۸۱۷۴۱۸۵۸٠ و محسن 
شــاهین به شــماره ملی ۱۱۴٠۱۴۱۳۹۲ و وحید عشقی به شماره ملی 
۱۱۴۱۱۳۲٠۹۵ و جواد رضایی به شــماره ملــی ۱۲۸۸۷۹۶٠۶۴ و علی 
نعمتی به شماره ملی ۱۱۴۲۳۶٠۳۸۵ به عنوان اعضای اصلی و مصطفی 
صمدی به شماره ملی ۱۱۴۲۳۳۵۸۹۵ و بهروز حبیب الهی به شماره ملی 
۱۱۴۱٠۴۶٠۳۲ به عنوان اعضای علی البدل تعیین شدند. اداره کل ثبت 
اسناد و املاک استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

خمینی شهر )1377437(

آگهی تغییرات موسســه غیر تجاری اتحادیــه صنف طلا و جواهر 
فروش شهرســتان خمینی شهر به شناســه ملی ۱۴٠٠۷۴۶۸۵۶۵ و به 
شماره ثبت ۳۴۵ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۱۸  
و نامه ۱٠۴/۲۶/۲۴۷ مورخ ۱۴٠۱/۱/۳۱ اداره صنعت و معدن خمینی شهر 
تصمیمات ذیل اتخاذ گردید: پرویز اشــرفی ۱۸۱۷۴۱۸۵۸٠ به ســمت 
رئیس هیات مدیره و محسن شاهین۱۱۴٠۱۴۱۳۹۲ به سمت نایب رئیس 
اول هیات مدیره و وحید عشــقی ۱۱۴۱۱۳۲٠۹۵ به سمت نائب رئیس 
دوم هییــت مدیره و جواد رضایی۱۲۸۸۷۹۶٠۶۴ به ســمت دبیر هیات 
مدیره و علی نعمتی ۱۱۴۲۳۶٠۳۸۵ به سمت خزانه دار و مصطفی صمدی 
۱۱۴۲۳۳۵۸۹۵ به سمت علی البدل اول و بهروز حبیب الهی ورنوسفادرانی 
۱۱۴۱٠۴۶٠۳۲به ســمت علی البدل دوم به مدت ۴ سال تعیین شدند. 
اسناد و اوراق مالی اتحادیه مانند چک ها، بروات، سفته  ها، اسناد تعهدآور 
مالــی با امضا رییس و خزانــه  دار و در غیاب هر یــک نایب رییس اول 
و ممهور به مهر اتحادیه معتبر می باشــد. اداره کل ثبت اســناد و املاک 
استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری خمینی شهر 

)1377442(


